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فهیمـه شـهری|درختان ورودی بوسـتان چهـل بـازه  تکیـه گاه پرچم هـای سـیاه  شـده اند تـا بـه احترام 

نـام حسـین)ع( فضای پـارک هم رنگ عزا بر تن داشـته باشـد. قسـمت میانی بوسـتان، کنـار حوضچه، 

پرچم های بیشـتری دیده می شـود و صدای مداحی کـه از بلندگوها پخش می شـود حکایت از اجرای 

برنامه ای حسـینی دارد. از ابتدای شب رفت وآمد جوانان و نوجوانانی که کارهای اجرایی این عزاداری 

را برعهـده دارند بیشـتر می شـود و رفتـه رفته، دیگر جوانـان هم می آیند تـا از برنامـه فیض ببرند.

 QاجتماعیQقرارگاهQیکQهیئتQهر
امسـال هیئـت نورالهـدی عـزاداری شـب های دهه اول محـرم خـود را به بوسـتان چهل بـازه آورده و 

قرار اسـت با شـعار «هـر هیئت یک قـرارگاه اجتماعـی» در کنار عـزاداری کارهـای اجتماعی مهمی 

را انجـام دهند. حجت الاسـام علیرضا یوسـفی که مدیریـت هیئت را برعهـده دارد و خودش جوانی 

بیست وهفت سـاله اسـت می گوید: «سـال99 که هیئت را تشـکیل دادیم فقط عـزاداری می کردیم 

امـا بعـد با خودمـان گفتیـم از شـور حسـینی جوانـان هیئتی مان بـرای تحقق بخشـیدن اهـداف و 

سـیره ائمـه)ع( اسـتفاده کنیـم. در همین راسـتا بـا جوانـان و نوجوانان هیئتـی به اردوهـای جهادی 

در روسـتاها می رفتیـم و در ساخت وسـاز مشـارکت می کردیـم. در زمـان  اوج کرونـا نیـز ایـن جوانان 

کارهـای جهـادی مختلفی انجـام دادند کـه ازجمله آن هـا می توان به دوخت ماسـک، تهیـه آبمیوه 

بـرای بیـماران و کادر درمان، توزیع بسـته های حمایتـی برای محرومان و... اشـاره کرد. امسـال هم 

بـه ذهنمان رسـید که چند مشـکل و معضل اجتماعـی منطقه11 را شناسـایی کنیم و در هر شـب از 

عزاداری هـای دهـه محرم، با مشـارکت عـزاداران این مشـکات را برطـرف کنیم. »

به گفته او قرار است در عزاداری های دهه اول  با کمک جوانان و نوجوانان هیئتی و دیگر شهروندان، 

در کارهای خیر متفاوتی مشـارکت کنند. آزادی چند زندانی جرائم غیرعمد، ترک دادن چند معتاد 

منطقـه کـه تمایـل بـه تـرک دارنـد، اشـتغال زایی بـرای چنـد زن سرپرسـت خانـواده، فراهم کـردن 

امـکان ادامه تحصیل بـرای چند کودک کار بازمانـده از تحصیل و خرید ویلچر بـرای یک فرد معلول 

برنامه هایی اسـت که ایـن هیئت قرار اسـت انجام دهد.

 QهستندQکارQپایQنوجوانانQوQجوانانQ
به نظر یوسـفی تاکنون خیلی از هیئتی ها در مواردی مانند سـیل، زلزله و... دوشـادوش مردم حضور 

داشـته اند و کمک هـای انسان دوسـتانه کرده انـد اکنـون هـم لازم اسـت هر هیئـت را تبدیـل به یک 

قـرارگاه اجتماعی کـرد تا در کنار عـزاداری به همنوعان خودشـان کمک کنند.

او تأکیـد دارد فـرد دوسـتدار امـام حسـین)ع( نبایـد به سـینه زنی و عـزاداری اکتفـا کند بلکـه در کنار 

این هـا بایـد دربرابـر مسـائل اجتماعی حسـاس باشـد و پـای کار بیاید.

ماهدخـت رشـادت کـه از حضـور نوجوانـان و جوانـان در ایـن هیئـت بـه وجـد آمـده، دنبـال گرفـن 

شـماره تمـاس و راه هـای ارتباطـی اسـت تـا پـرش را بـا ایـن گـروه مرتبـط کنـد. به نظـر او اگـر همه 

هیئتی هـا چنیـن کارهـای تأثیرگـذاری انجـام دهنـد، بسـیاری از مشـکات مـردم زیـر پرچـم امام 

حسـین)ع( حـل می شـود.

سـینا بافتـی هـم کـه از جوانان رهگـذر در پارک اسـت، از شـیوه عزاداری ایـن هیئت خوشـش آمده و 

می گویـد: «امشـب بـه طـور اتفاقـی برنامه شـان را دیدم امـا در شـب های آینـده حتما با دوسـتانم به 

اینجـا می آیـم و در عـزاداری و برنامه هـای اجتماعی شـان مشـارکت می کنم. »

آمنه افشـار که از رهگذران اسـت، معتقد اسـت حضور چنین هیئتی در پارک به جذب جوانان کمک 

می کند و خوب اسـت که در تمام پارک های بزرگ، شـاهد چنین گروه هایی باشـیم.

مهدیـار جعفرآبادی که حدود چهار سـال اسـت در این هیئـت عضویـت دارد، دغدغه های فرهنگی 

را هیئـت نورالهـدی می داند و معتقد اسـت همین کارهای فرهنگی و اجتماعـی که در قالب هیئت و 

توسـط جوانان و نوجوانان انجام می شـود، باعث شـده اسـت اعضا درک بهتری از دین اسام داشته 

باشـند  در کنار واجبات، اخاق و سـیره اسـامی را هم در خودشـان تقویت کنند. 

سید مصطفی بهشتی|وقتی از بولوار نقویه به داخل کوچه می پیچیم در همان ابتدای مسیر، چرخ 

خودرو داخل یک دست انداز می افتد که همراه با صدای زیادی است. این وضعیت در ادامه مسیر 

هم هست و خبری از آســفالت و یا حتی مسیر صاف خاکی نیست. وقتی در آینه به پشت سر نگاه 

می کنیم متوجه گرد و خاک حرکت خودرو می شــویم. کمی جلوتر که می رویم با ساختمان هایی 

روبه رو می شــویم که پارکینگ هایی با ظرفیت 10تا15خودرو دارند. ماجرا این است که ساکنان 

این ساختمان ها با خودرو و بدون خودرو مجبورند هر روز از این معبر نامناسب عبور کنند.

 QشهریQامکاناتQازQبهرهQبی
عاطفه مروجی یکی از اهالی این خیابان فرعی در محله نقویه اســت که نســبت به بقیه اهالی 

پیگیری های بیشتری برای رفع مشکل آسفالت از شهرداری داشته است. او درباره این پیگیری ها 

می گوید: «ما ساکنان نقویه۳1 چند سالی است که پیگیر اجرای آسفالت این خیابان از شهرداری 

منطقه1۲ هســتیم. هربار که پرســیده ایم جواب داده اند اعتبار نیست و یا در نوبت قرار دارید و 

شش ماه دیگر درست می شود ولی متأسفانه با وجود گذشت چند سال هنوز هیچ اتفاقی نیفتاده 

است. امیدواریم روزی برسد که شهرداری به فکر ما هم بیفتد، خسته شدیم از بس خاک خوردیم. »

این شــهروند در ادامه به نابرابــری درباره وضعیت معابر منطقه اشــاره می کند و می گوید: «من 

نمی خواهم بگویم چرا فان کوچه آسفالت شده است. فقط درخواست داریم اولویت با معابری 

باشد که ساکنان بیشتری دارند. ما اکنون در این معبر حدود 40خانواده ساکن هستیم که حق 

داریم از امکانات و مزایای شهری استفاده کنیم. »

 QبارانیQروزهایQدرQمسیرQاندودشدنQگل
 در ادامــه قدم زدن در کوچه نقویه۳1 بــا مهدی کریم آبادی گفت وگو می کنیــم. او که از حدود 

سه سال قبل در این معبر ساکن شده اســت، وضعیت نامطلوب آن را دلیل افت قیمت اماک و 

همچنین وجود بناهای خالی از سکنه می داند. کریم آبادی دراین باره می گوید: «من و خیلی از 

ســاکنان این معبر در اینجا خانه  خریده ایم و ناچاریم که شرایط زندگی در این معبر را بپذیریم، 

وگرنه واقعا شرایط مطلوب و آبرومندی برای زندگی نیست. شما ببینید ما اینجا نه جدول کشی 

داریم، نه آسفالت داریم و نه حتی یک معبر خاکی که صاف باشد! »

هاشم کیخا دیگر شهروند ساکن نقویه۳1 درباره مشکات معبر فعلی می گوید: «با اولین نم باران، 

مسیر گل می شود. بعد ما با پای پیاده و ماشین از همین مسیر عبور می کنیم و وارد خانه می شویم 

که باعث کثیف شدن پارکینگ، آسانسور و پله می شود. در زمانی هم که بارش نداریم گرد و خاک، 

نفس ما را می گیرد. وضعیت ظاهری مسیر را هم می بینید که واقعا شکل مناسب و آبرومندانه ای 

ندارد. ما سه سال پیش در این اینجا خانه خریدیم و همان زمان از شهرداری استعام گرفتیم گفتند 

تا یک سال آینده آسفالت می شود ولی از آن یک سال دو سال گذشته است و وضعیت را می بینید. »

 QآسفالتQاولویتQدرQ31نقویه
شهردار منطقه1۲ درباره رفع مشکل اهالی نقویه۳1 می گوید: «منطقه1۲ در این سال ها به سرعت 

در حال توســعه و گسترش بوده و معابر فرعی زیادی ایجاد شــده است. بنابراین ما باید رسیدگی به 

امور تمام این معابر را در دســتورکار قرار دهیم که زمان و حجم کار زیادی می برد. »علی زینت بخش 

در ادامه می گوید: «برای رســیدگی به امور این معابر باید اولویت بندی کنیم و این اولویت بندی بر 

اساس میزان سکونت و تراکم جمعیت آن معبر است. خیابان نقویه۳1 جزو معابری است که امسال در 

اولویت منطقه قرار گرفته است و ردیف اعتبار آسفالت هم به آن اختصاص داده شده است. از ابتدای 

ســال و در چند مرحله برای این کوچه درخواست آسفالت را به سازمان عمران ارائه داده ایم که هنوز 

آسفالت به منطقه اختصاص نیافته است. باوجوداین تاش می کنیم امسال این طرح اجرا شود. »
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باQوجودQپیگیریQاهالی،QمعبرQپرجمعیتQمحلهQنقویه،QهنوزQخاکیQاست

تلاش شهرداری برای آسفالت نقویه31

برپاکنندگانQمراسمQعزاداریQبوستانQچهلQبازهQبهQفکرQحلQآسیبQهایQاجتماعیQمحلهQهستند

شور خدمت در هیئت نورالهدی
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